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RWP.0002.16.2017      Susiec, 2017-03-29 

 

 
PROTOKÓŁ Nr XVI/2015 

z sesji Rady Gminy Susiec z dnia 29 marca 2017 roku 

 

 

szesnasta sesja siódmej kadencji Rady Gminy Susiec odbyła się w dniu 29 marca 2017 roku. 

Rozpoczęła się o godzinie 900  i trwała do godziny 1209.   

 Obradom przewodniczył: Pan Leszek Ważny – Przewodniczący Rady Gminy Susiec. 

Przebieg obrad protokółował: Piotr Słotwiński – Inspektor ds. Obsługi Rady Gminy. 

 
W obradach sesji udział wzięli: 

Radni: 
1. Bartoszek Urszula              8. Lipian Krzysztof 
2. Bosiak Jerzy         9. Łasocha Krzysztof 
3. Ćmiel Wiesław       10. Mazurek Wacław 
4. Hałasa Piotr                   11. Skiba Bogusław 
5. Kawka Roman              12. Świst Dariusz    
6. Kijko Kazimierz      13. Sobolewska Kamila 
7. Kowalik Leszek      14. Ważny Leszek  

        15. Witkowski Tadeusz  

  

  

Sołtysi: 
 1. Biszczanik Anna      11. Niedźwiedzki Zbigniew 
 2. Jasina Mieczysław      12. Pakosik Danuta 
 3. Kawka Konrad       13  Pilipiec Edward 
 4. Kijko Kazimierz      14. Rębisz Sylwia 
 5. Knap Jan        15. Rogowski Janusz 
 6. Koper Agnieszka      16. Soluch Tomasz 
 7. Kostur Barbara            17. Strumidło Lucjan 
 8. Kudyba Jan                          18. Syta Teresa 
 9. Leńczuk Jan       19. Szabat Stanisław   

10. Łasocha Dariusz      20. Ważny Jan    
        21. Wełna Alina 
                   .  

Osoby spoza Rady Gminy biorące udział w sesji: 
 

1. Naklicki Zbigniew     - Wójt Gminy 
2. Suski Tadeusz    - Sekretarz Gminy 
3. Malec Magdalena     -  Skarbnik Gminy 
4. Piotr Mroczkowski     -  Radca Prawny  firmy Tomas GMHB sp. z o.o. 
5.Jędzura Ryszard    -  Doradca LODR w Końskowoli 
6. Młodzież z Zespołu Szkół w Majdanie Sopockim Pierwszym 
     

 (lista obecności radnych i sołtysów  stanowi załącznik Nr 1 do niniejszego protokółu) 

 

Ad. pkt. 1. Otwarcie obrad. 

 

 Otwarcia obrad dokonał Przewodniczący Rady Gminy Susiec Pan Ważny Leszek, 

powitał Radnych, Sołtysów, Wójta, Sekretarza i Skarbnika Gminy oraz inne osoby 

uczestniczące w sesji  
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Ad. pkt . 2. Stwierdzenie quorum. 

 

Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady Gminy Pan Ważny Leszek stwierdził, że 

na stan 15-tu radnych w sesji uczestniczy 15-tu, co upoważnia Radę Gminy do podejmowania 

prawomocnych uchwał. 

 

Ad. pkt. 3. Przyjęcie porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Ważny Leszek poinformował, że radni na dzisiejszą sesję 

otrzymali materiały oraz zaproszenia z ustalonym porządkiem obrad. Zapytał czy są uwagi 

lub wnioski w stosunku do proponowanego porządku obrad. 

Wójt Gminy Pan Zbigniew Naklicki wystąpił z wnioskiem o rozszerzenie porządku obrad  

o podjęcie następujących uchwał: 

1. W sprawie ustalenia kryteriów wraz z liczbą punktów oraz dokumentów w postępowaniu 

rekrutacyjnym do publicznych przedszkoli, oddziałów przedszkolnych w publicznych 

szkołach podstawowych oraz klas pierwszych szkół podstawowych, dla których organem 

prowadzącym jest Gmina Susiec. 

2. W sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi Tomaszowskiemu na przebudowę 

chodników przy drogach powiatowych na terenie gminy Susiec. 

3. W sprawie rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy Susiec. 

4. Rozpatrzenie wniosku o ustalenie obwodu szkolnego w Grabowicy. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Leszek Ważny poddał pod głosowanie jawne rozpatrzenie 

wniosku. Wniosek został rozpatrzony pozytywnie w sposób jednomyślny tj.  15-ma glosami 

„za”. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Leszek Ważny  poddał pod głosowanie jawne przyjęcie 

porządku obrad z uwzględnieniem wniosku Wójta Gminy. Porządek obrad został przyjęty w 

sposób jednomyślny tj.: 15-ma głosami „za” i przedstawia się następująco:   

 

1. Otwarcie obrad sesji. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji (z dnia 27-02-2017 r.) 

5. Informacja Wójta Gminy Susiec z realizacji uchwał Rady Gminy oraz działalności Wójta  

    w    okresie od poprzedniej sesji. 

6. Interpelacje radnych. 

7. Wolne wnioski i zapytania. 

8. Podjęcie uchwał w następujących sprawach: 

a/   zmiany wieloletniej prognozy finansowej, 

b/   zmiany uchwały budżetowej na 2017 rok,    

       c/  uchwalenia Wieloletniego Programu Gospodarowania Mieszkaniowym Zasobem 

                 Gminy Susiec na lata 2016-2021, 

            d/  przystąpienia do opracowania Lokalnego Programu Rewitalizacji, 

            e/  wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości z mienia komunalnego Gminy Susiec,  

f/ przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

                 bezdomności zwierząt na terenie Gminy Susiec w 2017 roku, 

      g/ szczegółowych warunków funkcjonowania oraz trybu i sposobu powoływania  

                 i odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego w Suścu, 

     h/ szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze  

      i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług 

      opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, oraz szczegółowych 
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    warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat, jak również trybu ich 

         pobierania,  

   i/   dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego. 

 j/ ustalenia kryteriów wraz z liczbą punktów oraz dokumentów w postępowaniu 

     rekrutacyjnym do publicznych przedszkoli, oddziałów przedszkolnych w publicznych  

       szkołach podstawowych oraz klas pierwszych szkół podstawowych, dla których organem 

        prowadzącym jest Gmina Susiec. 

   k/  udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi Tomaszowskiemu na przebudowę chodników   

        przy drogach powiatowych na terenie gminy Susiec.        

    l/  rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy Susiec. 

  9.   Rozpatrzenie wniosku w sprawie utworzenia obwodu szkolnego w Grabowicy. 

10.   Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania oraz interpelacje radnych 

11.   Zakończenie obrad. 

 

Ad. pkt 4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji (z dnia 27-02-2017 r.) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Ważny Leszek stwierdził, że protokół z ostatniej sesji 

Rady Gminy z dnia 29-02-2017 r. został przesłany radnym. Został  również wyłożony do 

wglądu na sali obrad przed rozpoczęciem sesji. Zapytał czy są uwagi w stosunku do treści 

tego protokołu. 

W związku z tym, że wniosków ani uwag radni nie zgłosili  Przewodniczący Rady Gminy 

Pan Ważny Leszek poddał pod głosowanie jawne przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

Protokół został przyjęty w sposób jednomyślny tj. 15-ma głosami „za”.             

 

Ad. pkt 5. Informacja Wójta Gminy Susiec z realizacji uchwał Rady Gminy oraz 

działalności Wójta w okresie od poprzedniej sesji. 

 

Wójt Gminy Pan Naklicki Zbigniew przedstawił młodzieży z  Gimnazjum w Majdanie 

Sopockim Pierwszym zagadnienia związane z pracą Rady Gminy oraz stałych komisji Rady 

Gminy. Omówił jakie zadania  wykonują radni i sołtysi. 

Poinformował, że na poprzedniej sesji zwołanej na podstawie art. 21 Statutu Gminy podjęto 

trzy uchwały. Jedną z nich była uchwała  intencyjna w sprawie  zamiaru dostosowania sieci 

szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego. Konieczność jej uchwalenia  

wynikała z terminów i procedur jakie gmina musi spełnić aby podjąć uchwałę zatwierdzającą 

sieć szkół. Dotyczyło to uzyskania pozytywnej opinii Kuratora Oświaty w Lublinie i  

związków zawodowych. Przy czym wiążącą jest tylko opinia Kuratora Oświaty. Takie opinie 

już posiadamy i na dzisiejszej sesji będziemy podejmować uchwałę w sprawie dostosowania 

sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego. Na poprzedniej sesji 

podjęliśmy również uchwałę w sprawie zmian budżetowych i w sprawie udzielenia pomocy 

rzeczowej Miastu Zamość na funkcjonowanie Izby Wytrzeźwień w Zamościu. Są przypadki, 

że mieszkańcy naszej gminy są tam dowożeni. Nadużywanie alkoholu jest dużym problemem 

społecznym. 

                                                                    

Ad. pkt 7. Interpelacje radnych. 

 

Interpelacji Radni nie zgłosili. 

             

Ad. pkt. 8. Wolne wnioski i zapytania. 

 

Przedstawiciel młodzieży  - ile środków finansowych w roku bieżącym jest przeznaczonych 

na inwestycje? 
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Wójt Gminy – na inwestycje w roku bieżącym w budżecie gminy zaplanowano 11 mln zł. I są 

to środki własne oraz planowane do pozyskania w ramach projektów wnioskowanych o 

środki unijne i inne środki zewnętrzne. 

Przedstawiciel młodzieży – czy za uczestnictwo w sesji radni otrzymują pieniądze? 

Wójt Gminy – radni za udział w sesji otrzymują diety. 

Przedstawiciel młodzieży – skąd gmina bierze pieniądze gdy ich zabraknie? 

Skarbnik Gminy – brakujące środki można  uzupełnić pożyczką.  Pożyczkę należy 

zaplanować w wieloletniej prognozie finansowej, która jest opracowywana co roku  

i uchwalana przez Radę Gminy. 

Wójt Gminy – obecnie gmina nie jest zadłużona, ale na sfinansowanie zaplanowanych 

inwestycji w roku bieżącym trzeba będzie pożyczkę zaciągnąć. 

Przedstawiciel młodzieży – co w roku bieżącym jest najważniejsze dla gminy? 

Wójt Gminy – przebudowa GOSiR w Suścu, remonty i budowa dróg, przebudowa 

oczyszczalni ścieków w Suścu, zakończenie budowy chodnika w Łuszczaczu, uzupełnienie 

wodociągu w Majdanie Sopockim, zagospodarowanie zlikwidowanych szkół (Ciotusza Stara, 

Kunki, Paary), instalacja solarów, budowa hali gimnastycznej w Majdanie Sopockim 

Pierwszym. Na jej budowę jest sporządzona dokumentacja techniczna i złożony wniosek  

o pozyskanie środków zewnętrznych. Budowa hali zostanie rozpoczęta w tym roku jeżeli 

nawet środków zewnętrznych nie pozyskamy. 

Przedstawiciel młodzieży – kto ustala porządek obrad na sesji? 

Wójt Gminy – porządek obrad na sesję ustala Przewodniczący Rady Gminy. 

Przedstawiciel młodzieży – czy na sesjach analizuje się oceny ze sprawdzianów i 

egzaminów? 

Przewodnicząca Komisji Oświaty Pani Urszula Bartoszek poinformowała, że takie informacje  

analizuje się zarówno dla szkół podstawowych i dla gimnazjów średnie oceny porównuje się 

do wyników w powiecie i województwie. Informację przygotowuje referat oświaty w 

porozumieniu z dyrektorami szkół. 

Opiekunka młodzieży Pani Krystyna Darda podziękowała za zaproszenie na sesję,  

a Przewodnicząca Samorządu Uczniowskiego za miłe przyjęcie. 

 

Wójt Gminy wystąpił z wnioskiem o przerwanie wniosków i zapytań i podjecie uchwały w 

sprawie skargi, ponieważ w sesji uczestniczy przedstawiciel skarżącego, a zaplanowana jest 

ona do podjęcia na samym końcu sesji. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Leszek Ważny poddał wniosek o jej rozpatrzenie w 

głosowaniu jawnym. Wniosek został rozpatrzony pozytywnie w sposób jednomyślny tj. 15-

ma głosami „za”. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Leszek Ważny poprosił o zabranie głosu przedstawiciela 

skarżącego tj. firmy Tomas GMHB sp. z o.o. Pana Piotra Mroczkowskiego. 

Pan Piotr Mroczkowski stwierdził, że w trakcie budowy wodociągu i linii kanalizacyjnej  w   

Suścu pominięto dwie działki w obrębie geodezyjnym Rybnica – teren dawnego ośrodka 

kolonijnego. Ośrodek obecnie jest zamknięty. Wcześniej zwracaliśmy się do Wójta Gminy o 

podłączenie tego ośrodka do sieci wodociągowej i kanalizacyjnej. W związku z tym mam 

dwa pytania w tej sprawie. 

1. Czy rzeczywiście wystąpiły problemy techniczne i formalne przy podłączeniu tej 

      nieruchomości do ww. mediów. 

2. Czy doszło do przeprojektowania dokumentacji technicznej. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Leszek Ważny poinformował, że skargę rozpatrzyła na 

posiedzeniu Komisja Rewizyjna. Poprosił Przewodniczącego Komisji o przedstawienie 

opinii. 
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Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Kazimierz Kijko poinformował, że opinia komisji 

jest za uznaniem skargi za bezzasadną.  

Wójt Gminy Pan Zbigniew Naklicki poinformował, że orzecznictwo sądowe w tego rodzaju 

sprawach nie nakłada obowiązku budowy linii wodociągowej do każdej nieruchomości. 

Poinformował również, że przy budowie tego przyłącza napotkaliśmy na duże utrudnienia 

techniczne i formalne, ponieważ teren przez, który miała przebiegać ta linia należy do 

Nadleśnictwa Józefów. Uzyskanie pozwolenia na położenie instalacji w tym miejscu zajęłoby 

zbyt dużo czasu. Stracilibyśmy środki unijne na   całość inwestycji, ponieważ nie 

wyrobilibyśmy się w określonych terminach. W związku z tym zmieniliśmy trasę przebiegu 

inwestycji. Ośrodek jest nieczynny, przeznaczony do sprzedaży. Wiem że jest tam 

indywidualne ujecie wody i zbiornik na ścieki. Koszt podłączenia wodociągu i kanalizacji do 

tej nieruchomości jest bardzo duży. Na budowę sieci wodociągowej do tej części Rybnicy 

został sporządzony wniosek o pozyskanie środków unijnych. Gmina jest skanalizowana 

jedynie w 30%.  Jest teraz dylemat czy wyłożyć duże środki finansowe na podłączenie 

nieczynnego ośrodka czy też zainwestować w inne miejscowości naszej gminy. Obecnie 

można podłączyć tą nieruchomość do wodociągu i kanalizacji, ale na własny koszt. 

Pan Piotr Mroczkowski zapytał jaki jest koszt tego przedsięwzięcia. 

Wójt Gminy Pan Zbigniew Naklicki poinformował, że obecnie nie jest w stanie tego określić, 

ponieważ koszt dokumentacji jest finansowany ze środków własnych, a budowa sieci jest 

finansowana ze środków własnych i unijnych, które nie wiadomo w jakiej wysokości zostaną 

przyznane. 

Radny Pan Kowalik Leszek poinformował, że też korzysta z własnego ujęcia 

wodociągowego, ścieki odprowadza do szamba. Zapytał czy Pan Mroczkowski nie pomógłby 

mu w podłączeniu do wodociągu zbiorowego i kanalizacji. 

Pan Piotr Mroczkowski stwierdził, że gmina nie wyceniła tego zadania , ani nie próbowała 

tego zrobić. To, że jest drogo i trudno nie oznacza, że należy zaniechać tej inwestycji.  

Stwierdził, że rodzina Wójta Gminy prowadzi ośrodek wypoczynkowy i może być to przejaw 

zwalczania konkurencji 

Wójt Gminy Pan Zbigniew Naklicki poinformował, ze Ośrodek Wypoczynkowy PKP 

również stoi nieczynny. Nie jest podłączony do wodociągu, ani do kanalizacji. Tego obiektu 

również nie zamierzamy uzbrajać w te media. Jeżeli chodzi o konkurencję, to w miejscowości 

Susiec przydałoby się jeszcze z pięć takich ośrodków aby zaspokoić potrzeby ruchu 

turystycznego. 

Radny Pan Wiesław Ćmiel stwierdził, że Zespół Szkół w Majdanie Sopockim również nie jest 

podłączony do kanalizacji. 

Radny Pan Piotr Hałasa stwierdził, że gdyby gmina była w 90-ciu procentach skanalizowana, 

to można byłoby zastanawiać się nad realizacją tej inwestycji. 

Sołtys Pan Mieczysław Jasina stwierdził, że gdyby gmina podłączyła ten ośrodek do 

wodociągu i kanalizacji na własny koszt, to mieszkańcy mieliby do nas bardzo duże pretensje. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Leszek Ważny poddał pod głosowanie jawne podjęcie 

uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy Susiec, uznając ją za bezzasadną. 

Uchwała Nr XVI/162/2017 w sprawie rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy Susiec została 

podjęta w sposób jednomyślny tj:  15-ma głosami „za” i stanowi załącznik Nr 2 do 

niniejszego protokołu.   

 

Ciąg dalszy wolnych wniosków i zapytań: 

Radny Pan Kowalik Leszek wystąpił z wnioskiem o remont mostu w Ciotuszy Starej oraz 

zapytał kiedy może być wybudowana kanalizacja w tej miejscowości. 

Radny Pan Mazurek Wacław zapytał co należy zrobić aby wyciąć uschnięte drzewa 

znajdujące się wokół figury w Ciotuszy Nowej. 
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Radny Pan Hałasa Piotr wystąpił z wnioskiem o dalsze pogłębienie rzeki w Wólce 

Łosinieckiej, ponieważ most jest nadal niedrożny. 

Radny Pan Ćmiel Wiesław wystąpił z ponownym wnioskiem o wykonanie oświetlenia przy 

zaporze spiętrzającej wodę przy zbiorniku wodnym w Majdanie Sopockim, dokończenie 

wycinki drzew i krzaków przy wygonie oraz usunięcie dzikiego wysypiska śmieci przy 

jeziorku znajdującej się przy drodze gminnej Oseredek - Majdan Sopocki Pierwszy.  

Radny Pan Bosiak Jerzy wystąpił z wnioskiem aby tą drogę wyrównać. 

Radny Pan Łasocha Krzysztof wystąpił z wnioskiem o wycięcie drzew i krzewów przy 

drodze gminnej od ul. Długiej do Ośrodka PKP w Suścu. Poinformował, że droga polna za 

torami w stronę pól została zniszczona przez osoby transportujące drewno z lasu. 

Sołtys Pan Niedźwiedzki Zbigniew wystąpił z wnioskiem o remont przystanku  

i wybudowanie chodnika w miejscowości Zawadki 

Sołtys Pan Jan Knap poinformował, że została zagrodzona droga do lasu Borowica. 

Sołtys Pan Jasina Mieczysław poinformował, że koło stanicy harcerskiej wspólnota sprzedała 

dwie działki. Obok nich jest droga. Biegnie nią kanalizacja. Często się zapycha i trudno ją 

udrożnić. Drogą trudno jest również przejechać samochodem. 

Sołtys Pani Rębisz Sylwia zapytała na jakim etapie są sprawy związane z budową drogi 

gminnej Łuszczacz – Róża. 

Sołtys Pani Pakosik Danuta poinformowała, że co roku droga równoległa do drogi 

powiatowej co roku jest naprawiana i co roku niszczona przez tą samą osobę transportującą 

drewno z lasu. Zapytała również o wyjaśnienie wysokości ceny wody uchwalonej podczas 

sesji w listopadzie ubiegłego roku. 

Radny Pan Witkowski Tadeusz poinformował, że niektórzy rolnicy nie podnoszą pługów 

podczas orki i zaorują tą drogę. 

Radny Pan Kawka Roman wystąpił z wnioskiem o załatanie dziur na drodze Łasochy – 

Łuszczacz i Łuszczacz - Róża. 

Sołtys Pan Kawka Konrad stwierdził, że nie dawno droga ta została wyremontowana. Drogą 

tą jest wywożone drewno z lasu ciężkimi samochodami. Wystąpił z wnioskiem o ustawienie 

tam znaku zakazu wjazdu powyżej 8 t.  

Radny Pan Świst Dariusz wystąpił z wnioskiem o remont drogi i wyprostowanie barierki w 

miejscowości Nowiny. 

Sołtys Pan Jasina Mieczysław poinformował, że w Majdanie Sopockim Drugim (Podrusów) 

niektórzy mieszkańcy wynoszą śmieci do kosza na przystanku. 

V-ce Przewodnicząca Rady Gminy Pani Kamila Sobolewska wystąpiła z wnioskiem o 

oznakowanie barierek uniemożliwiających wjazd samochodem na deptak przy zalewie 

wodnym w Majdanie Sopockim. 

Sołtys Pani Kostur Barbara wystąpiła o remont drogi w Ciotuszy Nowej. 

Wójt Gminy Pan Zbigniew Naklicki poinformował, że drogi gminne będą remontowane po 

wyłonieniu wykonawcy podczas przetargu. 

Sołtys Pan Kudyba Jan wystąpił z wnioskiem o wyrównanie dróg koparką, które zostały 

zamulone. 

Radny Pan Kowalik Leszek poinformował, że znowu pojawił się problem niszczenia upraw 

przez dziki. 

Sołtys Pan Soluch Tomasz stwierdził, że jest zakaz wypuszczania ptactwa domowego. Jakie 

jest stanowisko w tej sprawie. 

Sołtys Pan Jasina Mieczysław poinformował, że uczestniczył w posiedzeniu Izby Rolniczej. 

Na posiedzeniu tym uczestnicy zostali poinformowani, że zakaz ten będzie obowiązywał do 

odwołania.  

Przewodniczący Rady Gminy Pan Leszek Ważny przedstawił pisemny wniosek OSP Łosiniec 

Pierwszy o dofinansowanie zakupu samochodu strażackiego. Poinformował również, że nowo 
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wyremontowana droga Łosiniec- Maziły zaczyna pękać, ponieważ odbywa się nią transport 

drewna ciężkimi samochodami. 

 

 

Ad. pkt 9 Podjęcie uchwał w następujących sprawach: 

 

a) zmiany wieloletniej prognozy finansowej,   

 

Skarbnik Gminy Pani Malec Magdalena poinformowała, że zmiana wieloletniej prognozy 

finansowej wynika z aktualizacji wartości po stronie dochodów i wydatków. W zadaniach 

wieloletnich na lata 2018 – 2019 ujęto  budowę sali gimnastycznej w Majdanie Sopockim 

oraz przeniesiono środki na instalację kolektorów słonecznych.  

Przewodniczący Rady Gminy Pan Ważny Leszek poddał pod głosowanie jawne podjęcie 

uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.   

Uchwała Nr XVI/151/2017 została podjęta w sposób jednomyślny tj.: 15-ma głosami „za”  

i stanowi załącznik Nr 3 do niniejszego protokołu.   

  

b) wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej na rok 2017, 

 

Skarbnik Gminy Pani Malec Magdalena poinformowała, że zmiany uchwały budżetowej na 

rok 2017 dotyczą nowych przedsięwzięć inwestycyjnych nie zaplanowanych w budżecie 

gminy lub zaplanowanych ale w za małej kwocie. Do zadań tych należą: 

1. Rozbudowa sieci wodociągowych na terenie gminy. 

2. Budowa parkingu przy kaplicy w Ciotuszy Nowej. 

3. Instalacja kolektorów słonecznych. 

4. Budowa drogi w Wólce Łosinieckiej. 

5. Dokończenie budowy drogi w Rybnicy. 

6. Remont zabytków (kościół w Majdanie Sopockim Drugim). 

7. Wykonanie opaski odwadniającej wokół remizo-świetlicy w Suścu. 

Zmienia się również przeznaczenie funduszu sołeckiego w miejscowości Róża.  

Przewodniczący Rady Gminy Pan Ważny Leszek poddał pod głosowanie jawne podjęcie 

uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej na rok 2017. 

Uchwała Nr XVI/152/2017 została podjęta w sposób jednomyślny tj.: 15-ma  głosami „za”  

i stanowi załącznik Nr 4 do niniejszego protokołu.     

 

c) uchwalenia Wieloletniego Programu Gospodarowania Mieszkaniowym Zasobem 

     Gminy Susiec na lata 2016-2021,  

 

Wójt Gminy Pan Zbigniew Naklicki poinformował, że na terenie gminy jest niewiele 

mieszkań, ale program musimy uchwalić jak dla spółdzielni mieszkaniowej. Planuje się 

modernizację budynku starej szkoły w Nowinach, gdzie znajduje się dwa mieszkania. Koszt 

utrzymania mieszkań i lokali użytkowych jest bardzo duży, a czynsz niewielki. Najlepiej 

byłoby je sprzedać. 

V-ce Przewodnicząca Rady Gminy Pani Kamila Sobolewska zapytała, czy lokale te kupią 

najemcy. 

Wójt Gminy Pan Zbigniew Naklicki poinformował, że w pierwszej kolejności należałoby 

proponować kupno najemcom, a generalnie trzeba będzie zorganizować przetarg. 

V-ce Przewodnicząca Rady Gminy Pani Kamila Sobolewska zapytała, czy w roku 2018 

będzie prowadzona sprzedaż jak przedstawiona w programie.  
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Wójt Gminy Pan Zbigniew Naklicki poinformował,  że możemy sprzedać ale nie jest to 

konieczne. Ośrodki Zdrowia trzeba ciągle remontować ich utrzymanie pochłania sporo 

środków finansowych. 

Radny Pan Wiesław Ćmiel stwierdził, że do budowy szkół i ośrodków zdrowia dokładali się 

mieszkańcy gminy. Najpierw trzeba byłoby z nimi rozmawiać  

Wójt Gminy Pan Zbigniew Naklicki stwierdził, że mieszkańcy gminy dokładają się do 

większości inwestycji w gminie.    

Przewodniczący Rady Gminy Pan Ważny Leszek poddał pod głosowanie jawne podjęcie 

uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniego Programu Gospodarowania Mieszkaniowym 

Zasobem Gminy Susiec na lata 2016-2021. 

Uchwała Nr XVI/153/2017 została podjęta w sposób jednomyślny tj.: 15-ma  głosami „za”  

i stanowi załącznik Nr 5 do niniejszego protokołu.     

 

d) przystąpienia do opracowania Lokalnego Programu Rewitalizacji, 

 

Wójt Gminy Pan Zbigniew Naklicki poinformował, że program rewitalizacji opracowują 

jednostki administracyjne, w których jest duży wskaźnik bezrobocia, niski dochód na jednego 

mieszkańca, itp.  W ramach tego programu będziemy mogli składać wnioski do Urzędu 

Marszałkowskiego w Lublinie o środki finansowe na modernizację i przystosowanie do innej 

działalności budynków zlikwidowanych szkół w Ciotuszy Starej, Kunkach i Paarach 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Ważny Leszek poddał pod głosowanie jawne podjęcie 

uchwały w sprawie przystąpienia do opracowania Lokalnego Programu Rewitalizacji. 

Uchwała Nr XVI/154/2017 została podjęta w  sposób jednomyślny tj.: 15-ma głosami „za” i 

stanowi załącznik Nr 6 do niniejszego protokołu.      

 

e) wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości z mienia komunalnego Gminy Susiec,  
 

W związku z tym, że dyskusji na temat tej uchwały nie było Przewodniczący Rady Gminy 

Pan Ważny Leszek poddał pod głosowanie jawne podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na zbycie nieruchomości z mienia komunalnego Gminy Susiec. 

Uchwała Nr XVI/155/2017 została podjęta w  sposób jednomyślny tj.: 15-ma  głosami „za”  

i stanowi załącznik Nr 7 do niniejszego protokołu.    

 

f/ przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

     bezdomności zwierząt na terenie Gminy Susiec w 2017 roku,   

 

Wójt Gminy Pan Zbigniew Naklicki poinformował, że na terenie gminy jest bardzo dużo 

zwierząt bezdomnych, a zwłaszcza porzuconych przez właścicieli psów. Oddanie do 

schroniska jednego psa, to koszt około 2000 zł. Aby uniknąć kosztów na oczyszczalni 

ścieków w Suścu jest przygotowanych 10 miejsc dla bezdomnych psów. Psy tam znajdujące 

się karmione są resztkami jedzenia ze stołówki szkolnej. W budżecie gminy zgodnie z 

opracowanym programem są zabezpieczone środki finansowe na utrzymanie zwierząt 

bezdomnych.  

Przewodniczący Rady Gminy Pan Ważny Leszek poddał pod głosowanie jawne podjęcie 

uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Susiec w 2017 roku.  

Uchwała Nr XVI/156/2017 została podjęta w  sposób jednomyślny tj.: 15-ma  głosami „za”  

i stanowi załącznik Nr 8 do niniejszego protokołu.    

 

g) szczegółowych warunków funkcjonowania oraz trybu i sposobu powoływania  

     i odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego w Suścu, 
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Wójt Gminy Pan Zbigniew Naklicki poinformował, że uchwała w tej sprawie była podjęta na 

poprzedniej sesji. Ze względu na powtórzenie w niej podobnych zagadnień należy ją 

poprawić. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Ważny Leszek poddał pod głosowanie jawne podjęcie 

uchwały w sprawie szczegółowych warunków funkcjonowania oraz trybu i sposobu 

powoływania i odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego w Suścu. 

Uchwała Nr XVI/157/2017 została podjęta w  sposób jednomyślny tj.: 15-ma  głosami „za”  

i stanowi załącznik Nr 9 do niniejszego protokołu.    

 

h) szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze  

  i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług 

  opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, oraz szczegółowych 

    warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat, jak również trybu ich 

       pobierania,  

 

Wójt Gminy Pan Zbigniew Naklicki poinformował, że w ostatnim okresie wzrosło minimalne 

wynagrodzenie Cena jednej godziny za usługi opiekuńcze na terenie naszej gminy wynosi  

12 zł. i nie spełnia wymogów najniższego wynagrodzenia. Proponuje się cenę podnieść do  

18 zł. za jedną godzinę. Jest to stawka, która będzie powodować prawidłowe funkcjonowanie 

z ekonomicznego punktu widzenia Domu Chronionego w Suścu. Ma to również związek  

z odpłatnością przez pensjonariuszy tego domu, którzy posiadają renty lub emerytury. Przy 

obecnych stawkach mamy za mało środków finansowych do ich utrzymania. Trzeba byłoby 

przenosić ich do innych domów opieki. Wtedy musielibyśmy pokrywać koszty ich pobytu. Są 

również świadczone usługi specjalne dla osób z zaburzeniami psychicznymi. Opieka nad nimi 

jest o dwie godziny dziennie dłuższa. 

Sołtys Pan Mieczysław Jasina zapytał czy gmina płaci za usługi opiekuńcze za osoby 

przebywające w innych ośrodkach poza terenem gminy 

Wójt Gminy Pan Zbigniew Naklicki poinformował, że w ośrodkach poza terenem gminy 

przebywa trzech pensjonariuszy. Gmina pokrywa koszty ich opieki. 

Radny Pan Wiesław Ćmiel zapytał czy godzinowa stawka za usługi opiekuńcze jest wyrażona 

w cenie netto czy brutto. 

Wójt Gminy Pan Zbigniew Naklicki poinformował, że jest to cena brutto.     

Przewodniczący Rady Gminy Pan Ważny Leszek poddał pod głosowanie jawne podjęcie 

uchwały w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi 

opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług 

opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, oraz szczegółowych warunków 

częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat, jak również trybu ich pobierania.   

Uchwała Nr XVI/158/2017 została podjęta w sposób jednomyślny tj.: 15-ma głosami „za”  

i stanowi załącznik Nr 10 do niniejszego protokołu.  

 

i) dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego. 

 

Wójt Gminy Pan Zbigniew Naklicki poinformował, że w miejscowości Susiec planuje się 

utworzyć zespół przedszkolno-szkolny,  w miejscowości Majdan Sopocki Pierwszy 

funkcjonować będzie szkoła podstawowa z klasami gimnazjalnymi do wygaszenia, natomiast 

w miejscowości Łosiniec będzie publiczna szkoła podstawowa, a w miejscowości Łuszczacz  

i Grabowica będą niepubliczne szkoły podstawowe. W sprawie dostosowania sieci szkół do 

nowego ustroju szkolnego są wydane pozytywne opinie, zarówno przez Kuratora Oświaty w 

Lublinie i Gminnego Związku Zawodowego Nauczycieli. 
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Radny Pan Wiesław Ćmiel zapytał jaka jest szansa na utrzymanie się Szkoły Podstawowej  

w Grabowicy. 

Wójt Gminy Pan Zbigniew Naklicki poinformował, że chciałby aby szkoła ta się utrzymała, 

ale rodzice mogą przenieść dzieci do innych szkół.  

V-ce Przewodnicząca Rady Gminy Pani Kamila Sobolewska stwierdziła, że aby utrzymać 

dzieci w szkole w Grabowicy został złożony wniosek o utworzenie odrębnego obwodu 

szkolnego w Grabowicy. 

Wójt Gminy Pan Zbigniew Naklicki poinformował, że jest możliwość utworzenia takiego 

obwodu od roku szkolnego 2018/2019, ponieważ wniosek o uzyskanie opinii w tej sprawie do 

Kuratora Oświaty w Lublinie należało zgłosić do końca miesiąca lutego bieżącego roku. 

Termin ten już minął. 

Sołtys Pan Mieczysław Jasina zapytał, czy do przedszkola będą przyjmowane dzieci z całej 

gminy. 

Wójt Gminy Pan Zbigniew Naklicki poinformował, że od 1 września 2017 roku zostanie 

utworzone przedszkole, które będzie czynne w pełnym wymiarze godzin tj. od godz 7.00 do 

godz 16.00. Będą tam przyjmowane dzieci z całej gminy. Odmówiłem już wyrażenia zgody 

kilkunastu rodzicom o zapisanie dzieci do przedszkoli na terenie innych jednostek 

administracyjnych.  

Przewodniczący Rady Gminy Pan Ważny Leszek poddał pod głosowanie jawne podjęcie 

uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju 

szkolnego. 

Uchwała Nr XVI/159/2017 została podjęta w  sposób jednomyślny tj.: 15-ma głosami „za”  

i stanowi załącznik Nr 11 do niniejszego protokołu.  

 

j/ ustalenia kryteriów wraz z liczbą punktów oraz dokumentów w postępowaniu 

 rekrutacyjnym do publicznych przedszkoli, oddziałów przedszkolnych  

   w publicznych szkołach podstawowych oraz klas pierwszych szkół podstawowych, 

     dla których organem prowadzącym jest Gmina Susiec. 

 

Wójt Gminy Pan Zbigniew Naklicki poinformował, że gmina nie ma obowiązku dowożenia  

dzieci poza ustalony obwód szkolny. Obecnie w przedszkolu funkcjonuje jeden oddział dla 

25-ro dzieci. Zostanie utworzony jeszcze jeden oddział. Będzie to bardzo kosztowne. Przy 

rekrutacji będą brane pod uwagę kryteria zawarte w podejmowanej uchwale. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Ważny Leszek poddał pod głosowanie jawne podjęcie 

uchwały w sprawie ustalenia kryteriów wraz z liczbą punktów oraz dokumentów  

w postępowaniu rekrutacyjnym do publicznych przedszkoli, oddziałów przedszkolnych  

w publicznych szkołach podstawowych oraz klas pierwszych szkół podstawowych, 

dla których organem prowadzącym jest Gmina Susiec. 

Uchwała Nr XVI/160/2017 została podjęta w  sposób jednomyślny tj.: 15-ma głosami „za”  

i stanowi załącznik Nr 12 do niniejszego protokołu.  

 

k/ udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi Tomaszowskiemu na przebudowę chodników 

     przy drogach powiatowych na terenie gminy Susiec,       

 

Wójt Gminy Pan Zbigniew Naklicki poinformował, że pomoc rzeczowa dla Powiatu 

Tomaszowskiego dotyczy dokończenia chodnika w Łuszczaczu i budowę chodnika w 

Kunkach. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Ważny Leszek poddał pod głosowanie jawne podjęcie 

uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi Tomaszowskiemu na 

przebudowę chodników przy drogach powiatowych na terenie gminy Susiec.       
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Uchwała Nr XVI/161/2017 została podjęta w sposób jednomyślny tj.: 15-ma głosami „za”  

i stanowi załącznik Nr 13 do niniejszego protokołu.  

 

Ad. pkt 9 Rozpatrzenie wniosku w sprawie utworzenia obwodu szkolnego w Grabowicy. 
 

Wójt Gminy Pan Zbigniew Naklicki poinformował, że utworzenie odrębnego obwodu 

szkolnego w Grabowicy wstępnie omówiono przy podejmowaniu uchwały w sprawie 

dostosowanie sieci szkół do nowego systemu szkolnego. W związku z tym, że nie można go 

utworzyć od roku szkolnego 2017/2018 że względu na terminy, procedury będzie można 

rozpocząć w późniejszym terminie. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Leszek Ważny poddał wniosek pod głosowanie jawne. 

Wniosek został rozpatrzony pozytywnie tj. 15-ma głosami „za” i stanowi załącznik Nr 14 do 

niniejszego protokołu 

   

 

Ad. pkt. 10. Udzielenie odpowiedzi na interpelacje, wolne wnioski i zapytania.   

 

Wójt Gminy Pan Zbigniew Naklicki poinformował, że wniosek o remont mostu  w Ciotuszy 

Starej został skierowany do Zarządu Dróg w Tomaszowie Lubelskim. Prawdopodobnie trzeba 

będzie go rozebrać i wybudować nowy. Aby dokonać wycinki drzew przy figurze w Ciotuszy 

Nowej należy uzyskać zgodę Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków. Most w Wólce 

Łosinieckiej zostanie oczyszczony pod warunkiem, że będą ku temu odpowiednie warunki 

atmosferyczne. Śmieci przy drodze Oseredek – Majdan Sopocki zostaną posprzątane, a droga 

zostanie wyrównana. Krzewy przy drodze do ośrodka PKP zostaną przycięte, a na temat 

transportu drewna w Rybnicy będę rozmawiał z nadleśniczym. Droga w Zawadkach jest 

drogą powiatową. Będziemy czynić starania aby budowę chodnika włączyć do realizacji w 

późniejszym terminie. Wszystkie przystanki na terenie gminy są sukcesywnie remontowane. 

Drogę gminną przez las z Grabowicy do Majdanu Sopockiego oraz do Stanicy Harcerskiej w 

Majdanie Sopockim będziemy remontować we własnym zakresie. Przetargi na remonty i 

modernizację dróg są coraz droższe, przewyższają ich wartość kosztorysową. Modernizację 

drogi Łuszczacz – Róża rozpoczniemy po uzyskaniu środków zewnętrznych. Obecnie 

zostanie przeprowadzony remont doraźny. Drogę w Paarach wyrównamy koparką. Do tego, 

który corocznie niszczy tę drogę należy napisać odpowiednie pismo. Drogi powiatowe będą 

naprawiane przez Starostwo Powiatowe wg ustalonej kolejności. Barierka w Nowinach 

zostanie wyprostowana, a kosze, które są zniszczone zostaną wymienione na nowe. Barierki 

przy zalewie w Majdanie Sopockim zostaną oznakowane światłami odblaskowymi. Trzeba 

przypilnować, aby podczas budowy wodociągu w Łasochach operator koparki oczyścił 

zamuloną drogę. Szkody wyrządzone przez dziki należy zgłaszać do koła łowieckiego. Nie 

mniej jednak będziemy monitować o dodatkowy odstrzał dzików. W związku z zagrożeniem 

epidemii ptasiej grypy Powiatowy Lekarz Weterynarii poinformował, że za wypuszczanie kur 

nikt jeszcze nie został ukarany. Po wsiach mogą chodzić oszuści. Kury nadal powinny być 

zamknięte, a w kurniku powinna być mata i biały fartuch.   

Wójt Gminy Pan Zbigniew Naklicki poinformował, że OSP Łosiniec I posiada samochód 

strażacki. Zaplanowane są środki na adaptację budynku przy Szkole Podstawowej w Łosińcu  

na garaż dla tego samochodu. Środki finansowe również będą potrzebne na remont 

istniejącego garażu i przystosowanie dla potrzeb KGW w Łosińcu. Planuję się również 

budowę drogi do cmentarza w Łosińcu. Zakup tego samochodu nie jest konieczny. Droga do 

Maził jest drogą powiatową . Trzeba będzie wnioskować aby wyremontowano tę drogę w 

ramach gwarancji. 

Wójt Gminy Pan Zbigniew Naklicki odniósł się również do uchwały z ubiegłego roku w 

sprawie podwyżki cen wody. Przedstawił ceny z sąsiednich jednostek administracyjnych  
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i stwierdził, że cena wody w naszej gminie nie jest wyższa niż w sąsiednich gminach. 

Chociaż nie o to tu chodzi. Wnioskowałem o to by nie podwyższać ceny wody i ścieków. Nie 

mniej jednak projekt uchwały w sprawie taryf za doprowadzanie wody i odprowadzanie 

ścieków zgodnie z przepisami musieliśmy opracować na podstawie przedstawionej kalkulacji 

przez kierownika referatu gospodarki komunalnej, która zgodnie z wyliczeniami zakłada 

wzrost  w stosunku do obowiązujących dotychczas stawek. Kalkulacja została sporządzona na 

podstawie niepełnego roku obrachunkowego i nie do końca jest ona zgodna z ponoszonymi 

kosztami. Zrobiliśmy błąd jako pracownicy administracyjni. Nie zareagowaliśmy w porę. Nie 

było woli podwyższenia cen wody ani ścieków, a zrobiło się co innego, Rada Gminy 

uchwaliła ceny z podwyżką . W roku bieżącym zostanie zmodernizowana oczyszczalnia 

ścieków, tak aby nie było potrzeby pełnienia tam dyżurów całodobowych. Będziemy ponosić 

mniejsze koszty. W związku z tym w przyszłym roku obniżymy cenę wody i ścieków. 

Zgodnie z obowiązującymi przepisami prawnymi stawek tych nie można obniżyć w trakcie 

roku obrachunkowego. 

Wójt Gminy Pan Zbigniew Naklicki poinformował, że wyjście Wielkiej Brytanii z Unii 

Europejskiej spowoduje zmniejszenie środków na inwestycje o 600 mld. zł. Musimy liczyć 

się z tym, że nasza gmina może nie pozyskać tylu środków unijnych jakie zaplanowaliśmy. 

Doradca Wojewódzkiego Ośrodka Doradztwa Rolniczego w Końskowoli udzielił informacji 

w sprawie składania wniosków o dopłaty i dotacje w rolnictwie. Poinformował również, że w 

Podhorcach gm. Tomaszów Lubelski odbędzie się kurs chemizacyjny.        

  

Ad. pkt. 11.  Zakończenie obrad. 

 

Z uwagi na omówienie wszystkich tematów zawartych w porządku obrad Przewodniczący 

Rady Gminy Pan Ważny Leszek zakończył szesnastą sesję siódmej kadencji Rady Gminy  

Susiec 

              

 


